



တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢမးရှး ၆သီ, ၂၀၂၀ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-20-11-12

မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရှၢ်တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သး ခးဝဲသဝီဖိခံၤ ဖဲဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၀နံၣ်

တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ တဘျီအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲ ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သးခးဝဲသဝီဖိခံၤ အ---သဝီ, လုဖိထၣ်ကရူာ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရှၢ်အပူၤ ဖဲကလဲၤရှၢ်လီၤ ပုၤသံဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သး ခးဘၣ်သဝီဖိခံၤအံၤ ဘၣ်ဒိဝဲဒုးနးကလဲၤဒီး အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ထိၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ် တဟ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်စ့အိၣ်လိးဒီး တက့ၢ်ထွဲမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်တၢ်နီၣ်တံၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ¹

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကထိၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကထိၣ်သးအကလုာ်	ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သးခးဝဲသဝီဖိခံၤအယိ အဘၣ်ဒိနးနးကလဲၤ
တၢ်ကထိၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လၢယနူၤအါရံၤ ၂သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၢ, ကီၢ်ရှၢ်)	အ---သဝီ, လုဖိထၣ်ကရူာ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရှၢ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	စီၤဘ---	စီၤစ---
သးနံၣ်	၆၃ နံၣ်	၆၀ နံၣ်
မုၢ်/ခွါ	ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
ဟံၣ်ဖိယိဖိ အိၣ် /တအိၣ်	အိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ပုၤထူစံာ်	ပုၤထူစံာ်
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ဘူးဒး	ဘူးဒး
တၢ်ဟံမုၢ်ဖါ	သဝီဖိ	သဝီဖိ

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လၢဖုၤတြၢ်အါရံၤ ၂၀၂၀ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထိၣ်အီၤလၢ လီၤကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲမုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရှၢ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟံၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲ လီၤကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၣ်ကစၢ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရှဲပုၤအိၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤပုၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရှဲထိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

/လိလၢ		
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	အ---သဝီ, လုဖိထၣ်ကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၢ်	အ---သဝီ, လုဖိထၣ်ကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၢ်

ပုၤလၢအမၤအၢပယွဲတၢ်တၢ်အဂီၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လိလၢ	သုးကျိၤ/ သုးရှၢ် / သုးတြီၤ	အိၣ်သ့ၣ်လိၤသးလိၢ်ကျဲ /သုးကလၢၤ	အခိၣ်အမံၤဒီးလိၢ်လၢ
နီၤထီ	သုးခိၣ်ဒိၣ်ဖိ	သုးဝဲၤလိၢ်ခိၣ်သ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၈), ခိၣ်ချ့သုးရှၢ် နီၣ်ဂံၢ် (၄၀၈)	မိလိၢ်ကျိၤသုးကလၢၤ, ကမးမိၢ်သုးဝဲၤလိၢ်ခိၣ်သ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၁)သုးကလၢၤ	သုးရှၢ်ခိၣ်အိၣ်နဲၣ်ထီၣ်, သုးခိၣ်ဒိၣ်ဖိ အိၣ်အိၣ်

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရှဲပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆိဘၣ်တဆိတက့ၢ်.

ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမ့ၢ်ဒိၣ် (KNLA) သုးရှၢ် နီၣ်ဂံၢ် (၁၀၂), သုးဒု နီၣ်ဂံၢ် (၃) သုးခိၣ် စီၤဒ---
ဆဲးကျိးဝဲ ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ် နိသိးကဒုးသ့ၣ်ညါအီၤဘၣ်ယး တၢ်ကဲ
ထီၣ်သးဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂သီ, ၂၀၂၀နံၣ် တဂီၢ်ဝံၤအလိၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. အယိ KHRG ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်
လဲၤမၤတၢ်ထံၣ်လိၢ်သံကွၢ်ဒီး ပုၤဘၣ်ဒိခဲၣ်လၢအမ့ၢ် စီၤဘ--- ဒီးစီၤ စ--- ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၆ သီ,
၂၀၂၀နံၣ် ယုာ်ဒီး စီၤယ--- ဒီးနီၢ်ဖ--- လၢအမ့ၢ် အ---သဝီဖိတဖၣ်လၢ အထံၣ်ထွဲသဝီဖိခဲၣ်လၢ
ပယိၤသုးခးဘၣ်ဒိအီၤဝံၤအလိၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ပယိၤပဒိၣ်သုးတဖၣ်လၢ အခးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်အအိၣ်လၢ
သုးရှၢ် မ့တမ့ၢ် သုးတြီၤဖဲလဲၣ်တဖုလဲၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်တသ့ၣ်ညါဝဲဘၣ်. အယိ KHRG ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်
ဂၤအံၤ လဲၤထံၣ်လိၢ်တဲသကိးတၢ်ဒီးလိၢ်ကဝီၤ KNLA သုးရှၢ်ခိၣ် နိသိးကဒုးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ
အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. KHRG ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်အံၤ သံကွၢ်သံဒီးဝဲ အ---သဝီသးပုၢ် စီၤဂ---, လၢအအိၣ်
ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဆၢကတီၢ်ဒီး မၤစၢၤဝဲဒုၣ်ပုၤဘၣ်ဒိခဲၣ်လၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤသကိးတၢ်ကွၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စ့ၣ်ကမံး
တံၢ် (JMC) ပုၤမၤတၢ်ဖိစီၤဟ--- လၢအမၤစၢၤဝဲဒုၣ် ပုၤဘၣ်ဒိခဲၣ်လၢအံၤ ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအနံၤအဝဲန့ၣ်
ဘၣ်တၢ်သံကွၢ်သံဒီးစ့ၢ်ကိးအီၤ ဘၣ်ယးတၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လိတဲစီန့ၣ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စုာ်စုာ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.

စီၤဘ--- ဒီးစီၤစ--- အနီၢ်ကစၢ်ဒုၣ်ဝဲ လဲၤခိဖျိဘၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤ
အလိၢ်ခဲ သဝီဖိဆဲးကျိးဝဲ စီၤဟ---လၢ အမ့ၢ် JMC ပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်န့ၣ်အယိ အဝဲမၤစၢၤစ့ၢ်ကိး ပုၤဘၣ်ဒိ
ခဲၣ်လၢအံၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အခါန့ၣ် သဝီသးပုၢ် စီၤဂ--- တၢ်ဂၤအံၤ အိၣ်လၢသဝီပူၤဒီး မၤစၢၤ
စ့ၢ်ကိးဝဲ ပုၤဘၣ်ဒိခဲၣ်လၢအံၤန့ၣ်လီၤ. KNLA သုးရှၢ်ခိၣ် လၢအမ့ၢ် စီၤဒ---တၢ်ဂၤအံၤန့ၣ် ပၣ်ယုာ်ပၣ်ဂီၢ်
စ့ၢ်ကိးဖဲ တၢ်ဒုးလၢအကဲထီၣ်တ့ၢ်အသးလၢ KNLAသုးဒီး ကီၢ်ပယိၤပဒိၣ်သုးအဘၣ်စၢၤ ဖဲဂီၢ်ခိအဆၢ
ကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂီၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂီၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.

ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၂ သီ, ၂၀၂၀ နံၣ် ဂီၤခိ (၁၀) နံၣ်ရံၣ် ဆၢကတီၢ်န့ၣ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲလၢ ပယိၤသုး

အသုံးရှင် နိုင်ဂံ (၄၀၈) ဧ: KNLA အသုံးရှင်နိုင်ဂံ (၁၀၂) သုံးဒု နိုင်ဂံ(၃) ဖဲအ---သဝီ၊ လုဖိထပ်ကရူ၊ ဇွဲလိကီဆပ်၊ မှါတြီကီရှင်အပူန့လီ၊ တံးဒုးအံကထိပ် သးခိဖျိ ပယီသုးတဖန် လဲတလကွံင် KNU တံးဟ်ပနီင်အလီ အါန့အပျါယံဆံ အယိန့လီ၊ သဝီဖိလၢ ဘၣ်တံးမၤတံးထံင် လိာ်သံကွံင်တံးဒီးအီသုၣ်တဖန် ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ဖဲပယီသုးသုၣ်တဖန်န့လီလၢ KNU တံးဟ်ပနီင်ကဝီ ပူယုာ်ဒီး သုးတံးပိးတံးလီသုၣ်တဖန်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် အဝဲသုၣ်တဖုးသုၣ်ညါဆိစ့ကီးဝဲ လီၣ်ကဝီသဝီ သးပှါဘၣ်န့လီ၊ အဝဲသုၣ်တဖုးကီးဝဲလၢ တံးဒုးကထိပ်သးအံ မှါတံးမၤဘၣ်ဒီဝဲ NCA တံးဘျါခိၣ် သုၣ်လၢ ကဘၣ်လူပိာ်မၤထွဲအီတဖန်န့လီ၊

တံးဒုးကထိပ်ဝံးအလီၢ်ခံ ဖဲမုာ်ယုာ်လီ (၁)န့ၣ်ရံၣ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ် ကီၢ်ပယီပဒိၣ်သုးတဖန်ခးဝဲ စီၤဘ---ဒီး စီၤစ--- ခံဂၤလၢ အလဲၤန့ၣ်လီပုၤသံယုာ်ဒီးသဝီဖိအဂၤတဖန်န့လီ၊ ပယီပဒိၣ်သုးခးကျိဒီး ဘၣ်ဝဲ စီၤဘ--- အကဟိးယံတထံၣ်ဒီး အကပၤတထံၣ်န့လီ၊ မုာ်မုာ် စီၤစ---န့ၣ် ပယီပဒိၣ်သုးခးဘၣ် အကဟိးယံဒီး ကျိချံဘၣ်ဖျါသဂါတုၤလၢ အပျါချါန့လီ၊ ကီၢ်ပယီပဒိၣ်သုးသုၣ်တဖန်အံ ခးဝဲသဝီဖိ သုၣ်တဖန်လီလီ ဖဲအဝဲသုၣ်လဲၤန့ၣ်လီပုၤသံ ဆၢကတီၢ်န့လီ၊ အါတက့ၢ် သဝီဖိတဖန် ယုာ်ပူၤဖျးကွံင် အသးန့ဝဲ န့လီ၊

ပုၤဘၣ်ဒီခံဂၤဒီး သဝီဖိအဂၤလၢ ဘၣ်တံးသံကွံင်သံဒီးအီတဖန် တဲဝဲဒုၣ်လၢ အဝဲသုၣ်ဒုးသုၣ်ညါဆိဟ်ဝဲ ကီၢ်ပယီပဒိၣ်သုးလၢ အကလဲၤန့ၣ်လီပုၤသံအဂီၢ်န့လီ၊ အယိ ပယီပဒိၣ်သုးသုၣ်တဖန် ခးအဝဲသုၣ် အံ မှါဝဲတံးလုာ်သုၣ်ခါပတ် မၤကမၣ်ဝဲဒုၣ် NCA ဒီး သဝီဖိတဖန်အခွဲးယာ် လၢအဝဲသုၣ်တံးမၤဝဲဒုၣ် ကညီလုာ်လၢထူသန့တံးရဲၣ်တံးကျဲၤအပူၤန့လီ၊

သဝီဖိခံဂၤဘၣ်ဒီဝံးအလီၢ်ခံ သဝီဖိလၢအဂၤတဖန် ဖဲမၤစၢၤဝဲဒုၣ်တဘျီယီဒီး ဆုၢ်အဝဲသုၣ်ဆူတံးဆါဟံၣ် လၢ ဟါလီၤခိအဆၢကတီၢ်န့လီ၊ စီၤဟ---လၢအမၤတံးလၢ JMC တဂၤန့ၣ် ဖဲမၤစၢၤသဝီဖိလၢ အဘၣ်ဒီခံဂၤအံန့ၣ်ဒီး ဆုၢ်အဝဲသုၣ်လၢ ကမးမိာ်တံးဆါဟံၣ်န့လီ၊ ခိဖျိလၢအဝဲသုၣ်ခံဂၤ ဘၣ်ဒီနးနးက လဲာ်အယိ စီၤဟ--- ဒီးလဲ(၄း)န့ၣ်သိလုၣ်တခိၣ် လၢကလဲၤဆုၢ်အဝဲသုၣ်ခံဂၤဆူ ဖန်အံတံးဆါဟံၣ် န့လီ၊

ကီၢ်ပယီပဒိၣ်သုးသုၣ်တဖန်အံ အိၣ်လၢသုးရှင် မုတမုာ် သုးတြီၤဖဲလဲၣ်န့ၣ် ပုၤဘၣ်ဒီခံဂၤအံ တသုၣ်ညါ ဝဲဒုၣ်ဘၣ်၊ ဘၣ်ဆၣ် လၢခံ တံးထံၣ်လိာ်သံကွံင်သံဒီး KNLA သုးဒုးနီၣ်ဂံ (၃) သုးရှင်ခိၣ်ဒီး စီၤဟ--- သုၣ်တဖန်အံ ဒီး အဝဲသုၣ်ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ဖဲတံးကထိပ်သးအဆၢကတီၢ် သုးရှင်ခိၣ် အိၣ်န့ၣ်ထိန့ၣ် လဲၤဝဲဒုၣ်လၢ ကွီၤကလိၣ် (ပုၤဝဲဒုၣ်မုာ် မုာ်ထီၣ်တခီ) အယိ ပုၤလၢအဟံးန့ၣ်မုာ်ဖဲန့ၣ်အဆၢကတီၢ်တခီမုာ်ဝဲ သုးရှင်ခိၣ်ခံနီၤထိ န့လီ၊

ပုၤသဝီဖိလၢအဘၣ်ဒီခံဂၤအံတဲဝဲလၢ ပယီသုးလၢခးအီတဖန်န့ၣ် တမၤစၢၤအဝဲသုၣ်ဒီး တဟ့ၣ်အဝဲသုၣ် စ့အိၣ်လိးလၢ ကသံၣ်ကသီပူၤအဂီၢ် နိတမံၤဘၣ်၊ ဘၣ်ဆၣ် JMC ပုၤမၤတံးဖိ စီၤဟ---ဟ့ၣ်မၤစၢၤ အဝဲသုၣ်စ့တဂၤန့ၣ် ၅၀,၀၀၀ ကွး, ကမးမိာ်ကီၢ်ဆၣ်ခိၣ် ဟ့ၣ်အဝဲသုၣ်စ့တဂၤန့ၣ် ၅၀,၀၀၀ကွး, ဒီး ကမးမိာ်ဆုၢ်ချ့သရၣ်မုာ် ဟ့ၣ်စ့ကီးအဝဲသုၣ်စ့တဂၤန့ၣ် ၅၀,၀၀၀ကွး န့လီ၊ ပုၤဟ့ၣ်အဝဲသုၣ်စ့ တံးဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဘၣ်ဆၣ် တလၢတလီၣ်လၢ ကဟ့ၣ်ကသံၣ်ကသီတံးလၢဘျီလၢပူၤဘၣ်အယိ အဝဲ သုၣ်ဘၣ်ဟံးလိာ်စ့လၢ သဝီဖိအဂၤတဖန်အိၣ် န့လီ၊ လၢတံးကူစါယါဘျါသးအဂီၢ် အဝဲသုၣ်ကဘၣ်လဲၤ ဒုးန့ၣ်ဒီးအသးလၢ တံးဆါဟံၣ်အယိ တံးလၢကဘျီလၢကစၢၤအိၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ် တသုၣ်ညါဝဲလီၤတံးဒီးဘၣ် န့လီ၊

သဝီဖိတဖန် ကဒိသးလီၤအနီၢ်ကစၢ်အသးလၢ တံးမၤဘၣ်ဒီပုၤဂုၢ်ဝီခွဲးယာ် ဒ်အံသုၣ်တဖန်အံအဂီၢ် အဝဲသုၣ် တံးတြီၤဆၢအကျိၤအကျဲၤ တအိၣ်နီၣ်မံၤဘၣ်န့လီ၊

(၄)ပတီတပတီ-တံယုနုအခွဲ

မုာ်ပုလုအတူဘဉ်တံဖဉ် ဟ့ဉ်ပုတံခွဲတံယံလုပကသုတံဂုာ်တံကျိတခါအံခါ, ဟ့ဉ်ပုတံခွဲတံယံလုပကသုတံဂုာ်အံလုကျဲန့လဲဉ်.

စီဘ---ဟ့ဉ်တံပျဲလု KHRG ကသုတံဂုာ်တံကျိသ့ဉ်တဖဉ်အံလီ. ပုမုဟ့ဉ်မၤစၢအဲသ့ဉ် တံလဲတံကုအပု တဂၤန့ အဲကလဲဆူကွီဘျိဉ်လု တံဟ့ဉ်တံအုဉ်ကီ အဂီန့လီ. စီစ--- စုာ်ကီ: ဟ့ဉ်တံပျဲလု KHRG ကသုတံဂုာ်တံကျိလု အဲဟ့ဉ်တံဖဉ်န့လီ. ပသုတံဂုာ်တံကျိသ့ဉ် တဖဉ်အံ လုတံရၤလီအဂီ သ့စုာ်ကီန့လီ.



တံဂီခံဘုဉ်အံ ဘဉ်တံခီန့အီဖဲ လုယနုအါရံ ၂၃ သီ, ၂၀၂၀ နံဉ် လု အ---သဝီ, လုဖိထဉ်ကရုာ်, န့ဉ်လီကီဆဉ်, မုာ်တြီကီရုဉ်ပုန့လီ. တံဂီသ့ဉ်တဖဉ်အံ ငးန့ဉ်ပု ဟ့ဘဉ်ခီခံအံ အတံပုလီန့လီ. [တံဂီ: KHRG]

ကညီဂုာ်ဝိခွဲယံကရုာ် (KHRG) အဂုာ်ဖဉ်ကီ

ကညီဂုာ်ဝိခွဲယံကရုာ် (KHRG) အံဘဉ်တံခွဲအိဉ်ထီဉ်အီဖဲ ၁၉၉၂ နံဉ် ခီမုာ်ဝဲလီကဝီကရုာ် သဘူတဖု လုအါဉ်လီမၤတံလုကမၤဂုာ်ထီဉ်ပုဂုာ်ဝိခွဲယံအတံအိဉ်သး လုကီပယီမုာ်ထီဉ် ကလံထံးအပုန့လီ. KHRG သိဉ်လိဝဲ လီကဝီန့သဝီဖိတဖဉ် လုကမၤနီဉ်မၤတံတံမၤဘဉ်ခီ ပုဟီဉ်ခိဉ်ဖိခွဲယံအဂုာ်အကျိန့လီ. KHRG ဘိးဘဉ်ရၤလီတံဂုာ်တံကျိတဖဉ်အံ နံသိးကဟ် ဖျါထီဉ်လီကဝီပုကမုာ်တဖဉ် အကလုာ်, အတံတူာ်ဘဉ်ခိဉ်ဘဉ်, အတံဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဘီ ခီ အတံထံဉ်တံပာ်သးသ့ဉ်တဖဉ်န့လီ. နယုထံဉ်သ့ဉ်ညါ ပတံမၤသ့ဉ်တဖဉ်ဖဲ www.khrg.org အပုသ့ဉ်ဖဲန့လီ.